



Referat fra møte i faggruppen for Oria 28.11.2023

Møte 4/2023

Dato 28.11.2023

Tid Kl. 12.00-14.00

Sted Digitalt på Teams

Medlemmer

Til stede

Jenny Bakken Aslaksen (NTNU)

Clara Lunndal (UBIN)

Birgit Müller-Nielsen (OsloMet)

Tone Christine Bøgh (UiO)

Morten Soma (NB)

Adriana Morys-Fornal (UiB)

Ikke til stede

Jannicke Rusnes Barnes (UBIS)

Sikt

Asbjørn Risan

Fredrik S. Pettersen

Merknader

1 Informasjon fra Sikt

1.1 Faggruppens sammensetning

Etter styremøte i BIBSYS-konsortiet 23.11.2023 er det fastslått at medlemmene som søkte gjenvalg har fått innvilget dette. Faggruppens sammensetning er dermed uendret. Styret vektla at det var viktig å beholde erfaringen som allerede ligger i gruppen, og har prioritert kontinuitet fremfor rulling av medlemmer. Dette er blant annet forankret i forespeilet aktivitet rundt anskaffelsen av biblioteksystem som vil være i fokus i 2024.

Faggruppens sammensetning ser dermed slik ut fra og med 2024:

- Fredrik Solvang Pettersen (leder), Sikt
- Adriana Morys-Fornal, Universitet i Bergen (2022–2024)
- Birgit Müller-Nilssen, OsloMet - storbyuniversitetet (2022–2024)
- Jannicke Rusnes Barnes, Universitetet i Stavanger (2023–2025)
- Tone Christine Bøgh, Universitetet i Oslo (2023–2025)
- Jenny Bakken Aslaksen, NTNU (2024–2026)
- Clara A. H. Lunndal, Nord universitet (2024–2026)
- Morten Soma, Nasjonalbiblioteket (2024–2026)

1.2 Presentasjon av årshjul 2024

Leder presenterer årshjulet for 2024. Nytt for i år:

- Det er lagt inn fire ekstra møter for å ha flere muligheter for å diskutere ting som dukker opp underveis i året som ikke nødvendigvis henger sammen med spesifikke oppdateringer.
- NERS-prosessen er spesielt vektlagt.
- Det vil bli sendt ut kalenderinnkallinger for de planlagte møtene i desember 2023 for å slippe usikkerhet og ekstra administrasjonsarbeid underveis.

1.3 Kjapp oppsummering av IGELU-konferansen

Viktige punkter:

- Nytt grensesnitt - "Først" til VE i 2025. BO mangler nødvendig infrastruktur. Tvilstomt om BO kommer til å kunne utnytte særlig av de nye mulighetene.
- Ønske og planer om å benytte Linked Data.
- User Engagement Analytics.
 - "Today, more about clicks. Mixpanel - about the session flow of users. Where are they coming from, what do they do, where do they struggle."
- AI-søk - eksperimenterer med dialog-baserte søk i spesifikke databaser. Engelsk litteratur-base først. Tester CDI conversational AI også. "AI researcher assistant".
- Working Group:
 - Månedlige "møtereferat" fra Working group på Primo-L
 - Make it sparkle NERS-requests.

2 Release Notes – November Release

Lenke til Release Notes:

https://knowledge.exlibrisgroup.com/Primo/Release_Notes/Primo/2023/001Primo_2023_Release_Notes?mon=202311BASE

2.1 Activating the New Unpaywall Collection

Det har kommet en ny Electronic Collection fra Ex Libris som representerer alt innholdet til Unpaywall: "Unpaywall for CDI". Tidligere har man kunnet hente inn OA-lenker fra Unpaywall på andre måter, men nå er det altså opprettet en egen EC man kan aktivere i Alma. Ex Libris fronter dette som den foretrukne metoden for å få Unpaywall lenker i Oria, men man kan fremdeles bruke de gamle metodene hvis man ønsker. Det har vært litt usikkert hvorvidt den nye samlingen faktisk gir de treffene man forventer – egen testing har vært litt vekslende. Vi følger opp med testing for å påse at samlingen oppfører seg som forventet.

2.2 Testing Normalized Subject Headings Prior to Release in February 2024

Ny normalisert emneindeks i CDI. Blir relevant i February Release, burde undersøkes mer på januar-møte.

2.3 Enable Users to Filter or Expand Citation Trail Results

Man kan nå utvide trefflisten også for Citation Trail, slik at man får treff på referanser man ikke selv har tilgjengelig i biblioteket. Institusjonene kan velge om filteret skal være default på eller av, men sluttbruker vil uansett kunne endre selv. Faggruppen har litt delte meninger om hva som er best, men konkluderer med at det viktigste er at bibliotekene blir informert så kan de bestemme selv.

2.4 Improve Search Experience for No Results Found (NERS #6729)

Mulighet til å konfigurere slik at søket i Oria automatisk utvides til å inneholde materialet ditt bibliotek ikke har tilgang til hvis det originale søket ville gitt 0 treff. Anbefales å skruses på.

2.5 Support Delivery to Additional Personal Delivery Locations from Hold Request Form

Ny funksjonalitet hvor man kan definere nye adresser i brukerprofilen spesifikt til bruk for bestillinger til andre adresser enn home/work. Delte meninger om hvorvidt dette er nyttig i stor grad, men kan være nyttig for noen. Informerer på e-postlista.

CDI-related Updates:

- «The notes field was removed as a default search field in CDI to reduce ranking problems caused by problematic notes metadata in some CDI records.»
 - Kan forhåpentligvis føre til færre feilaktige treff.

Faggruppen gikk også igjennom følgende relevante punkter fra Alma November Release:

- Link Resolver Usage Added to Portfolio Search Results
- Modification to the Crossref Integration Profile
- Link Resolver Communication with Crossref
- Average MARC Record Quality Measured to Community Zone Collections

Sakene ble luftet i plenum grunnet deres relevans for Oria. Så vidt vi kan se krever ingen av disse noen handling fra vår side.

3 Diverse spørsmål/diskusjoner

3.1 Tilbakemeldingsskjema / Feedback Tool

Det ble diskutert hvorvidt Sikt sitt tilbakemeldingsskjema kunne oversettes til engelsk, slik at brukere som kommer fra engelskspråklig Oria får skjemaet på engelsk. Sikt ser poenget, men uavhengig av Oria sin språkdrakt vil alle bli sendt til samme skjema. Sikt vil uansett vurdere å legge inn oversettelser på feltene som skal fylles ut, slik at begge språk er representert.

Lenkingen i General Electronic Service kan oversettes direkte i Alma.

Når det gjelder Ex Libris sitt Feedback Tool er gruppen fremdeles ikke overbevist om at det kan erstatte Sikt sitt tilbakemeldingsskjema. Det mangler fremdeles mulighet for å sende med IP-adresse i tilbakemeldingen, noe som gjør at man nærmest alltid må følge opp med spørsmålet «Er du på VPN/institusjonens nettverk når du prøver å følge lenken?». Dette oppleves som særdeles tungvint sammenliknet med det gamle tilbakemeldingsskjemaet. UBB har også erfaringer med at ikonene ikke er intuitive nok, og at brukerne ikke nødvendigvis oppfatter at dette faktisk er tilbakemeldingsknappen. Vi legger derimot merke til andre som har implementert det på en god måte, f.eks. [Det kgl. Bibliotek](#), men her er det gjort relativt store tilpasninger lokalt. Verdt å følge opp til en senere anledning, spesielt hvis IP-gjenkjenning blir en del av Feedback Tool i fremtiden.

3.2 Resource Type Filters Bar

I utgangspunktet ønsket vi å iverksette en felles løsning for RTFB for alle institusjonene som ikke ønsker å konfigurere dette selv, men grunnet problemer med konfigureringen sentralt har ikke dette vært mulig. Grunnet usikkerhet rundt dette vil vi anbefale at institusjonene setter opp løsningen selv, eventuelt kontakter support for å få dette gjort. Saken med Ex Libris fortsetter, men forventer ingen løsning i nærmeste fremtid.

3.3 588 note fra NB

Forespørsel fra NB om vi kan legge til teksten i 588 i fullvisningen av post i Oria. Faggruppen har noen spørsmål om nytten av dette (med tanke på støyen det utgir for sluttbruker), da dette er en note spesifikt for katalogisatorer. Faggruppen hadde noen oppfølgingsspørsmål som blir tatt opp med NB, så kommer vi tilbake til saken.

3.4 Kartknapp

Rakk ikke diskutere denne, tar diskusjonen på Teams ved senere anledning.

3.5 Egevaluering 2023

Vi rakk ikke å ha en formell egevaluering i løpet av møte, men faggruppemedlemmene ble oppfordret til å komme med tilbakemeldinger direkte til leder.